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KF § 23 KALLELSE OCH BESLUTSFÖRHET  
 
Kommunfullmäktige 24.04.2025 § 23 
 

I punkt 4.11 i Eckerö kommuns förvaltningsstadga framgår att: 
 
”Kallelse till kommunfullmäktiges sammanträden ska sändas minst sex 
(6) dagar före sammanträdet till varje kommunfullmäktigeledamot se-
parat och till ledamöterna i kommunstyrelsen. Kallelsen sänds i första 
hand med e-post till en adress som meddelats av ledamoten. Ifall le-
damot inte meddelar en e-postadress sänds kallelsen till ledamotens 
hemadress. Inom samma tid tillkännages kallelsen på kommunens 
elektroniska anslagstavla. I kallelsen ska anges tidpunkten och platsen 
för sammanträdet och vilka ärenden som ska behandlas”. 
 
I punkt 4.13 i Eckerö kommuns förvaltningsstadga framgår att: 
 
”Föredragningslistan ska tillställas de ordinarie ledamöterna i kommun-
fullmäktige samt ordföranden och vice ordföranden i kommunstyrelsen 
samt kommunstyrelsen. Kommunfullmäktige kan besluta huruvida er-
sättare ska erhålla kallelse och föredragningslista till kommunfullmäk-
tiges sammanträde”. 
 
I punkt 4.17 i Eckerö kommuns förvaltningsstadga framgår att: 
 
”Kommunfullmäktiges sammanträde inleds med namnupprop som för-
rättas i alfabetisk ordning. Sedan namnupprop förrättats ska ordföran-
den konstatera vilka ledamöter som anmält förfall och vilka ersättare 
som är närvarande i deras ställe. Ordföranden ska konstatera huruvida 
kommunfullmäktige är lagligen sammankallat och beslutfört. 
 
Fullmäktige är beslutfört då minst två tredjedelar av ledamöterna är 
närvarande. Om antalet ledamöter understiger två tredjedelar till följd 
av att en eller flera av de närvarande ledamöterna är jäviga i ett ärende, 
är fullmäktige ändå beslutfört i ärendet”. 

 
BESLUT: 
Ordförande Anders Svebilius konstaterar att sammanträdet är lagenligt 
sammankallat och efter verkställt namnupprop med hänsyn till antalet 
närvarande ledamöter beslutsfört. 
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KF § 24 VAL AV PROTOKOLLJUSTERARE, TID OCH PLATS 
 
Kommunfullmäktige 24.04.2025 § 24 
 

Kommunfullmäktige väljer två protokolljusterare som tillsammans med 
ordförande och sekreteraren undertecknar protokollet från mötet. Pro-
tokolljusterare väljs för uppdraget vid varje sammanträde om inte kom-
munfullmäktige beslutar om en annan ordning. 
 
Protokolljusteringen görs i enlighet med KF § 68/21.04.2016 med 
elektroniska medel och ska vara genomförd senast vid en viss tidpunkt, 
som beslutas vid sammanträdet. 
 
BESLUT: 
Kommunfullmäktige utser ledamöterna Mikael Selander och Lars Pip-
ping till protokolljusterare. Protokolljusteringen sker med elektroniska 
medel senast 27.04.2025, kl. 20.00. 
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KF § 25 GODKÄNNANDE OCH KOMPLETTERING AV FÖREDRAGNINGSLISTAN 
 
Kommunfullmäktige 24.04.2025 § 25 
 

FÖRSLAG: 
Föredragningslistan godkänns. 
 
BESLUT: 
Godkänns enligt förslag. 
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KF § 26 ÖJVÄGEN, TILLÄGGSANSLAG 
 

Kommunfullmäktige 24.04.2025 § 26 
 
Kommunstyrelse 08.04.2025 § 89 
 

Bilagor: 
- Bilaga A - Mötesprotokoll, kommitten Öjvägen 07.04.2025 
- Bilaga B - Öjvägen projektkostnadsredovisning 
- Bilaga C - kostnadsredovisning Öjvägen 2024 och 2025 
- Bilaga D - kostnadskalkyl Öjvägen 2025 

 
Kommunteknikerns beredning: 
Kommunstyrelsen i Eckerö beslutade den 26.03.2024 att inrätta en 
kommitté för att överta Öjvägen som kommunalväg samt att upphandla 
och övervaka vägens grundförbättring inför ytbeläggning. Efter grund-
förbättringen ska kommittén ”återkomma med underlag till styrelsen för 
att föra ett förslag till beslut om förverkligandet till kommunfullmäktige i 
enlighet med årets budget.” 
 
Byggnadskommittén konstaterar i sitt protokoll den 07.02.2025 (se bi-
laga A) att grundförbättringen är till största delen klart och det prelimi-
nära datumet för projektavslutning är v 18 i slutet av april. För att ytbe-
läggningsarbete utan dröjsmål kunde följa efter grundförbättringens 
avslutning har offerter redan in begärts. Enligt styrelsens beslut ska 
dock först fullmäktige fatta beslut om förverkligandet ”i enlighet med 
årets budget”. 

 
I byggnadstekniska nämndens investeringsbudget för 2025 finns ett 
anslag om 140 000 euro för grundförbättring samt ytbeläggning av den 
nyblivna kommunalvägen. Enligt aktuell kostnadskalkyl räcker ansla-
get inte till för att kunna utföra ytbeläggning inom den godkända kost-
nadsramen. Orsaken till detta är i första hand grundförbättringens upp-
handling som enhetsentreprenad, som medförde risken att den totala 
projektkostnaden inte blev synlig förre projektets slut. 
 
Efter senaste utvärdering av de redan bokförda kostnaderna samt pre-
liminär kostnadskalkyl för grundförbättringens slutfaktura, konsultens 
kostnader samt ytbeläggning som totalentreprenad kvarstår ett behov 
för tilläggsanslag om cirka 70 000 euro (bilaga C & D). En översikt av 
budget, utfall och prognos för projektet Öjvägen, fördelat på åren 2024, 
2025 samt totalt, framgår av bilaga B. 

 
Kommunfullmäktige behöver således besluta om Öjvägen ska asfalte-
ras i år och i samband med detta bevilja tilläggsanslaget. Byggnads-
kommittén äskar därmed enligt kommunstyrelsens delegeringsbeslut 
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och inför kommunfullmäktige om tilläggsmedel för att kunna utföra yt-
beläggning på Öjvägen. 

 
KOMMUNDIREKTÖRENS FÖRSLAG: 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå inför kommunfullmäktige att full-
mäktige beslutar att Öjvägen ska asfalteras inom nuvarande år och 
samtidigt godkänna ett tilläggsanslag om 70 000 euro till anslaget 
”C950 BYGGNADSTEKNISKA NÄMNDEN”, ”Öjvägens grundförbätt-
ring och beläggning” (projekt kv-20). 

 
BESLUT: 
Godkänns enligt förslag. 
 

Kommunfullmäktige 24.04.2025 § 26 
 

Bilagor: 
- Bilaga A - Mötesprotokoll, kommitten Öjvägen 07.04.2025 
- Bilaga B - Öjvägen projektkostnadsredovisning 
- Bilaga C - kostnadsredovisning Öjvägen 2024 och 2025 
- Bilaga D - kostnadskalkyl Öjvägen 2025 
 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG: 
Kommunfullmäktige beslutar att Öjvägen ska asfalteras inom nuva-
rande år och samtidigt godkänna ett tilläggsanslag om 70 000 euro till 
anslaget ”C950 BYGGNADSTEKNISKA NÄMNDEN”, ”Öjvägens 
grundförbättring och beläggning” (projekt kv-20). 
 
BESLUT: 
Godkänns enligt förslag. 
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Dnr: KANSLI 45/2025 
 

KF § 27 MOTION GÄLLANDE KOMMUNENS HANTERING AV SAMARBETET MED FIFAX 
 

Kommunfullmäktige 24.04.2025 § 27 
 
Kommunstyrelse 08.04.2025 § 90 
Kommunstyrelse 11.03.2025 § 58 
 

Bilagor: 
- bilaga A: Motion om samarbetet med Fifax, Tage Mattson 
 
Kommunfullmäktige beslutade den 27.02.2025 i § 13 att remittera in-
lämnade motioner till kommunstyrelsen för vidare behandling. Full-
mäktigeledamot Tage Mattson lämnade in en motion (bilaga A) gäl-
lande kommunens hantering av samarbetet med Fifax. I förvaltnings-
stadgan punkt 4.8 framgår om vad som gäller behandlingen av mot-
ioner. Bland annat står det att beslut i det ärende som motionen berör 
fattas av det organ som enligt instruktion, delegationsbeslut eller lag-
stiftning är behörigt därtill. 
 
Motionären önskar bland annat att kommunstyrelsen (KS) övertar 
ärendet gällande VA-anslutning Fifax som byggnadstekniska nämn-
den (BTN) beslutade om den 17.02.2025 i § 20 och att KS sedan 
skickar det vidare till kommunfullmäktige (KF) för avgörande. 
 
Inom kommunalförvaltningen är huvudregeln att en högre myndighet 
inte utan ett uttryckligt bemyndigande i en bestämmelse har rätt att 
ingripa i ett ärende som hör till en lägre myndighets befogenhet. Det 
är alltså fråga om strikta befogenhetsgränser. Principen om strikta be-
hörighetsgränser ska iakttas, det vill säga att ett delegerat ärende 
endast kan avgöras av det organ till vilken ärendet delegerats. 

 
Enligt 55 § i kommunallag (1997:73) för landskapet Åland kan styrel-
sen inom tiden för rättelseyrkande ta upp ett ärende till behandling 
som med stöd av denna lag har delegerats till en underlydande myn-
dighet och som avgjorts av myndigheten. Ett ärende som inte avgjorts 
av den underlydande myndigheten får tas upp till behandling endast 
om särskilda skäl föreligger. 
 
BTN beslutade den 17.02.2025 i § 20 att återremittera ärendet till 
tjänsteman, vilket betyder att ärendet ännu inte har avgjorts i den 
myndighet som har beslutanderätten i frågan. I motionen framgår inte 
något som kan anses vara särskilda skäl i lagens mening för att 
överta ärendet före avgörandet i BTN. KS kan överta ärendet om så 
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önskas inom tiden för rättelseyrkande efter att BTN har avgjort frå-
gan.  
 
Motionären önskar ytterligare att en tidigare motion från den 
27.02.2020 åter hanteras och aktiveras. Inkopierad text finns i nuva-
rande motion där det bland annat önskas en kanal för kontinuerlig in-
formation så att fullmäktige får en möjlighet att ha en insyn i ärendet. 
 
Idag finns möjlighet för alla att läsa byggnadstekniska nämndens pro-
tokoll på kommunens hemsida för att kontinuerligt informera sig i 
ärenden. Ytterligare finns möjligheten för fullmäktigeledamöter att få 
fördjupad information genom att ställa frågor i en frågestund på varje 
kommunfullmäktigemöte om så önskas. Frågor som har aviserats och 
lämnats till kommundirektören fem dagar före fullmäktigemötet ska 
besvaras omedelbart på mötet (förvaltningsstadgan punkt 4.10). 
 
KOMMUNDIREKTÖRENS FÖRSLAG: 
Kommunstyrelsen noterar önskemålet om övertagande av ärendet 
och konstaterar att överväganden om eventuella övertaganden av 
ärenden alltid senast görs i samband med att nämndernas protokoll 
delges till kommunstyrelsen. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå inför kommunfullmäktige att full-
mäktige antecknar sig ärendet till kännedom så som tillräckliga åtgär-
der med anledning av motionen. 

 
BESLUT: 
Ärendet återremitteras för att tas upp på ett kommunstyrelsemöte ef-
ter att byggnadstekniska nämnden har avgjort ärendet gällande VA-
anslutning Fifax för sin del. 
 

Kommunstyrelse 08.04.2025 § 90 
 

Bilagor: 
- bilaga A: Motion om samarbetet med Fifax, Tage Mattson 
 
Ärendet gällande VA-anslutning Fifax som byggnadstekniska nämn-
den (BTN) beslutade om den 17.02.2025 i § 20 delades upp i två se-
parata delar; en som rör vattenanslutning och en som rör avloppsan-
slutning. 
 
Frågan om avloppsanslutning behandlades i ett separat ärende i 
byggnadstekniska nämnden den 31.03.2025 i § 45 där nämnden be-
slutade att ge kommunteknikern i uppdrag att bereda ärendet, så att 
ett förslag till regelverk för avloppsanslutningar gällande storskalig 
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industri ska utarbetas och därefter föras till kommunfullmäktige för be-
slut. 
 
Tidigare handläggning omfattade både vatten och avlopp, men har nu 
alltså delats upp. I ärendet som avser enbart vattenanslutningen be-
slutade BTN den 31.03.2025 i § 44 att överföra vattenanslutningsä-
rendet till kommunstyrelsen (KS) för vidarebehandling. Det ärendet 
behandlades i KS den 08.04.2025 i § 87 och återremitterades till för-
valtningen. 
 
KOMMUNDIREKTÖRENS FÖRSLAG: 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå inför kommunfullmäktige att full-
mäktige antecknar sig ärendet till kännedom så som tillräckliga åtgär-
der med anledning av motionen. 

 
BESLUT: 
Godkänns enligt förslag. 
 

Kommunfullmäktige 24.04.2025 § 27 
 

Bilagor: 
- bilaga A: Motion om samarbetet med Fifax, Tage Mattson 

 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG: 
Kommunfullmäktige beslutar att anteckna sig ärendet till kännedom 
så som tillräckliga åtgärder med anledning av motionen. 
 
BESLUT: 
Godkänns enligt förslag. 
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Dnr: KANSLI 44/2025 
 

KF § 28 FRÅGA OM FRAMTIDA ÄGARSKAP, OASEN 
 

Kommunfullmäktige 24.04.2025 § 28 
 
Kommunstyrelse 25.03.2025 § 75 
Äldrerådet 18.03.2025 § 13 
Kommunstyrelse 11.03.2025 § 54 
Kommunstyrelse 01.10.2024 § 249 
 
  Bilagor:  

- bilaga A ePost frågan om framtida ägarskap Oasen 
- Bilaga B: 185 
- Bilaga C: 185 A Avtalsutkast 

 
Jomala kommun (bilaga A) har skickat en begäran om utlåtande, ge-
nom kommunstyrelsens beslut (bilaga B), gällande Oasen boende- och 
vårdcenter k.f, frågan om framtida ägarskap samt ett avtalsutkast (bi-
laga C). Avtalet innebär att övriga medlemskommuner säljer sina an-
delar till Jomala som därefter avvecklar förbundet och tar över som 
huvudman. Alltså det resulterar i en organisation enligt värdkommun-
modellen. Utlåtandet önskas senast den 15.10.2024. 
 
I beredningen till Jomala kommunstyrelse (bilaga B) framhålls att för-
ändringen till dem som huvudman ger kommunerna möjlighet att vid 
övergången ändra sitt platsinnehav till verkligt behov, både gällande 
antal och vilken typ av plats. Det förs fram att modellen ger en förut-
sägbarhet för samtliga inblandade och minskar administrationskostna-
derna. Man menar också att eftersom uträkningen kommer att göras 
transparent och Jomala kommun kommer betala lika mycket per plats 
som övriga kommuner och därmed själv kommer att belastas av inef-
fektivitet i samma grad som övriga kommuner finns ingen anledning för 
övriga att befara omotiverade kostnadsökningar. 
 
Ytterligare framhålls att om ett avtal kan nås finns möjlighet för Jomala 
att utveckla Oasen till ett modernt boende som tillhandahåller de olika 
typer av boende som kommunerna behöver. En om- och/eller tillbygg-
nad kan också göras så att det totala platsantalet som tillhandahållas 
kan ökas och nyttja synergieffekterna med att utveckla på ett ställe 
istället för att kommunsektorn sprider ut sina enheter. 
 
Avtalsförslaget i bilaga C verkar vara relativt bra förutom i punkt 9 där 
det bör framgå att betalningsansvaret endast gäller den vård-/om-
sorgsform som klienten hade vid tidpunkten då klienten bytte hemkom-
mun. I samma punkt bör det även framgå att intäkter såsom 
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landskapsandelar och klientavgifter som värdkommunen erhåller ska 
räknas bort från det belopp som värdkommunen fakturerar ursprungs-
kommunen. I utkastet begärs att övriga kommuner redovisar sitt plats-
behov enligt antal och behov. Rimligt vore att även Jomala redovisar 
sitt antal och behov för klarhetens skull samt för att tydliggöra kost-
nadsfördelningen. Frågan om hur platsandelar kan nyttjas av andra när 
inte kommunen har behov av den är inte klarlagd och borde vara möj-
lig. 
 
Oasen boende- och vårdcenter begärde tidigare in synpunkter gäl-
lande olika förslag till revidering av grundavtalet. Ett alternativ var mo-
dellen med värdkommun. Kommunstyrelsen i Eckerö beslutade den 
12.09.2023 i § 242 att som synpunkter på värdkommunmodellen fram-
föra följande: 
 

”Alternativet med en värdkommun är relativt svår att bedöma vad 
det skulle innebära i praktiken. Det behövs en mer omfattande ut-
redning om det spåret skulle bli aktuellt. BDO anser att det åt-
minstone i teorin är en mera förmånlig förvaltningsmodell, men att 
det samtidigt kan uppstå ett demokratiunderskott i en värdkommun 
då andra medlemskommuner vill få sina röster hörda. BDO:s upp-
fattning är vidare att en värdkommunsmodell är den bästa modellen 
i teorin men i praktiken har det inte visat sig vara så fungerande 
som i teorin.” 
 
Som slutkommentar framfördes följande: 
 
”Många olika åsikter om alternativen och vitt skilda uppfattningar 
om problembilden fördes fram på mötet den 24.08.2023. Grundav-
talet är en överenskommelse mellan ägarna och en revidering av 
grundavtalet bör därför också förhandlas fram mellan ägarna. Re-
presentanter med tillräckligt mandat hos ägarna bör formulera pro-
blembilden och målsättningar för att säkerställa att förbundets verk-
samhet följer ägarnas vilja. Nu verkar det här steget saknas i pro-
cessen och då kan det uppstå många olika åsikter om grundavta-
lets utformning.” 

 
Det har inte gjorts någon mer omfattande utredning om vad värdkom-
munmodellen för Oasen skulle innebära, inte heller har en gemensam 
problembild och målsättningar formulerats. Det finns endast en indirekt 
problembild formulerad av Jomala i deras beredning. Det vore att före-
dra om en mer omfattande utredning gjordes och en gemensam pro-
blembild samt målsättningar formulerats av ägarna tillsammans. 
 
Remisstiden på lite mindre än en månad för en såhär stor fråga är re-
lativt kort och det vore bra om denna fråga gavs mer tid. 
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Kommunstyrelsen kan inte besluta om avveckling av ett kommunför-
bund utan frågan beslutas av kommunfullmäktige varför förankring 
även där behöver göras och det tar en del tid. Även Äldrerådet kunde 
ha relevanta synpunkter i frågan. Vår barn- och äldreomsorgsledare 
bereder och föredrar äldreomsorgsfrågor inför styrelsen, men är ledig 
och kommer efter ledighet tillbaka på jobb den 28.10.2024. Det vore 
viktigt att denne får ge synpunkter på upplägget och särskilt på frågan 
om vårt platsbehov enligt antal och behov. 

 
KOMMUNDIREKTÖRENS FÖRSLAG: 
Kommunstyrelsen beslutar att beredningen ovan utgör ett delutlå-
tande till Jomala kommun och begär förlängd remisstid till slutet på 
november för att komma med ytterligare synpunkter. 

 
BESLUT: 
Godkänns enligt förslag. 
 

Kommunstyrelse 11.03.2025 § 54 
 
  Bilagor:  

- bilaga A: Jomala KS protokollsutdrag 24.02.2025 
 

Jomala kommun (bilaga A) har nu skickat två avtalsförslag som de an-
ser utgör en helhet till Oasens medlemskommuner för godkännande. 
Kommunstyrelsen i Jomala önskar att medlemskommunerna senast 
den 30.04.2025 meddelar Jomala kommun huruvida avtalen godkänns 
eller ej. Innan avtalen slutligen undertecknas specificerar respektive 
kommun antal platser man vill ha tillgång till. De två avtalen består av 
ett avtal för överförandet av Oasen till Jomala som då blir huvudman 
och ett avtal för framtida köp av platser från Jomala kommun. 
 
Jomalas kommunstyrelseordförande har bjudit in de kommuner som 
så önskar för kaffe och frågestund kring avtalsförslagen. Önskemålet 
är att skicka maximalt tre personer och att mötet hålls fysiskt. Tid och 
plats för kaffe är fredagen den 14.03.2025 klockan 14.00 i lagtingets 
auditorium. Kommundirektören, styrelseordförande och vice ordfö-
rande i kommunstyrelsen är anmälda. Kommunfullmäktiges ordfö-
rande har meddelat förhinder. 

 
KOMMUNDIREKTÖRENS FÖRSLAG: 
Kommunstyrelsen beslutar att ge barn- och äldreomsorgsledaren i 
uppdrag att beskriva vårt platsbehov enligt antal samt behov nu och i 
framtiden. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att remittera ärendet till äldrerådet för utlå-
tande som önskas senast den 19.03.2025. 
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BESLUT: 
Godkänns enligt förslag med tillägget att barn- och äldreomsorgsleda-
ren får ytterligare i uppdrag att redogöra för gränsdragningen mellan 
ESB-boende, institutionsboende och sjukvården samt vad det skulle 
betyda för Eckerö kommun att sköta institutionsplatserna i egen regi 
eller genom andra samarbeten. 
 

Äldrerådet 18.03.2025 § 13 
 
Bilagor: 
- bilaga A: Jomala KS protokollsutdrag 24.02.2025 
 
Kommunstyrelsen har den 11.3.2025 § 54 beslutat att remittera ären-
det gällande frågan om framtida ägarskapet om Oasen, till äldrerådet. 
Kommunstyrelsen beslutade även att ge barn- och äldreomsorgsleda-
ren i uppdrag att beskriva vårt platsbehov enligt antal samt behov nu 
och i framtiden, att redogöra för gränsdragningen mellan ESB-boende, 
institutionsboende och sjukvården samt vad det skulle betyda för Eck-
erö kommun att sköta institutionsplatserna i egen regi eller genom 
andra samarbeten. 
 
Jomala kommunstyrelse har skickat två avtalsförslag till Oasen bo-
ende- och vårdcenters samtliga medlemskommuner för godkännande. 
Det ena avtalet handlar om köp av platser inom boendeservice och 
institutionsvård av Jomala kommun och det andra om överföring av 
Oasen boende- och vårdcenter k.f. till Jomala kommun. 
 
Under äldrerådets möte den 6.2.2025 § 6, som också handlade om 
Oasens framtida ägarskap, beslutade äldrerådet att ange följande syn-
punkt: 
 
”Äldrerådet anser att det är viktigt, oavsett ägarskap, att Eckerö kom-
mun i verkligheten har möjlighet att utnyttja platsantalen vid behov ef-
tersom kommunen enligt lag ska kunna erbjuda institutionsvård. Före 
det beslutas om antal institutionsvårdsplatser bör en noggrann utred-
ning göras.” 
 
Jomala kommuns förslag till att överta ägarskapet av Oasen grundar 
sig i målsättningen att Jomala avser effektivisera verksamheten, främst 
genom snabbare beslut och att förvaltningen görs till en del av Jomala 
kommuns förvaltning vilket ger bättre kvalitet och mindre personbero-
ende. Vidare avser Jomala kommun modernisera fastigheten och 
bygga till på området så att fler boendeplatser skapas. Avsikten är att 
tillhandahålla demensvård, boendeservice samt institutionsvård. 
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Avtalsförslaget från Jomala kommun har tagit i hänsyn och beaktat de 
synpunkter kommunerna hade på tidigare avtalsförslag i december 
2024, förutom en punkt gällande att kostnaden för ej belagd plats inte 
får överstiga motsvarande kostnad i dagens Oasen. Enligt Jomala 
kommun är detta inte ekonomiskt försvarbart eftersom den leder till att 
kommunen kan reservera fler platser än de normalt behöver och att 
huvuddelen av kostnaden för detta läggs på övriga kommuner. 
 

BARN- OCH ÄLDREOMSORGSLEDARENS FÖRSLAG: 
Äldrerådet inkommer med utlåtande gällande avtalsförslaget och om 
framtida ägarskapet om Oasen boende- och vårdcenter. 
 
BESLUT: 
Äldrerådet är av den åsikten att det inte verkar finnas något behov av 
denna omorganisering av Oasens verksamhet eftersom den nuvarande 
verksamheten fungerar tillfredsställande för Eckerö kommun. Ifall 
Jomala kommuns planer verkställs anser äldrerådet följande: 
 
- avtalsförslaget om att köpa platser av Jomala kommun bör kom-

pletteras med en kostnadskalkyl. 
- punkt 4 i avtalsförslaget om överföring av Oasen boende- och vård-

center till Jomala kommun måste skrivas mer tydligt. 
- punkt 5.2 i avtalsförslaget om att köpa platser av Jomala kommun 

anses texten vara väldigt otydlig och föreslås skrivas mer tydligt/lät-
tolkat. 

 
Äldrerådet anser ytterligare att antalet klienter i behov av institutions-
vård, skulle med tanke på statistik, nuläget och framtida behov, vara två. 

 
Kommunstyrelse 25.03.2025 § 75 
 
  Bilagor:  

- bilaga A: Jomala KS protokollsutdrag 24.02.2025 
- bilaga B: BO utlåtande, framtida ägarskap Oasen 
- bilaga C: Grundavtal Oasen 
- bilaga D preliminärt bokslut 2024 Oasen 

 
Äldrerådet har bland annat framfört önskemål om ändringar i avtalsför-
slagen, men det bedöms som att det inte längre är möjligt i det här 
skedet med tanke på den tidsram och beslutsprocess som Jomala 
kommun har meddelat om. I övrigt så sammanfaller Äldrerådets syn-
punkt med barn- och äldreomsorgsledarens utlåtande gällande antalet 
klienter i behov av institutionsvård. 
 
Barn- och äldreomsorgsledaren fick i uppdrag att utreda Eckerö kom-
muns behov av institutionsvårdsplatser och möjliga alternativ för 



 

ECKERÖ KOMMUN 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum 
24.04.2025 
 

Sida 
15 

 

Protokolljusterarnas signatur Protokollet framlagt till på-
seende 

Utdragets riktighet 
bestyrkes 

 
Ordf. 
 
Sekr. 
 

 
 

 
Kommunkansliet i Eckerö 
den ___/___ 20__ 

 
Eckerö den 
__/__20__ 

 

framtida äldreomsorg och har nu avgett sitt utlåtande (bilaga B). Ana-
lysen visar att behovet av institutionsvård har minskat medan behovet 
av demensvård har ökat även om inga Eckeröbor för närvarande er-
håller demensvård på Oasen. Eckerö har fyra andelsplatser i Oasen, 
men det har sällan funnits fler än två till tre samtidiga klienter från Eck-
erö kommun, och bedömningen är att det framtida behovet av köpta 
institutionsvårdsplatser är två istället för nuvarande fyra. Alternativet att 
kommunen själv skulle ta över institutionsvården identifieras som eko-
nomiskt och organisatoriskt utmanande, främst på grund av höga per-
sonal- och kompetenskrav. Att köpa institutionsvårdsplatser från Mari-
ehamn bedöms som osäkert på grund av stadens begränsade kapa-
citet och egna behov. 
 
Vad gäller ”Avtal om att köpa platser inom boendeservice och institut-
ionsvård av Jomala kommun” i bilaga A så ges frånträdande kommu-
ner viss insyn och möjlighet till påverkan även efter överlåtelsen genom 
att Jomalas äldreomsorgsförvaltning årligen håller tre möten med dem 
för att diskutera verksamhetens utveckling. Kommuner som väljer att 
fortsätta köpa platser får även möjlighet att delta i budgetprocessen 
och framföra synpunkter, vilket kan bidra till en viss trygghet i samar-
betet. Samtidigt är det oklart i vilken utsträckning dessa möten kommer 
att påverka beslut om exempelvis prisutveckling och verksamhetens 
inriktning på längre sikt, då den slutliga beslutsmakten ligger hos 
Jomala. 
 
Kostnadsfördelningen är reglerad utifrån självkostnadsprincipen, vilket 
innebär att kommunerna betalar enligt budget med en slutavräkning 
efter bokslut. Dock finns en osäkerhet kring vad kostnaden för tomma 
platser blir, eftersom avtalet endast tillåter justering av rörliga kostna-
der, medan fasta kostnader ligger kvar. Det innebär att om belägg-
ningen minskar kan de kvarvarande kommunerna behöva bära en 
större ekonomisk börda. 
 
Vidare så framgår det i ”Avtal om överföring av Oasen boende- och 
vårdcenter k.f. till Jomala kommun” i bilaga A att de frånträdande kom-
munerna förbinder sig att sälja sina andelar till Jomala till det bokförda 
grundkapitalvärdet och att under en övergångsperiod på tre månader 
köpa samma antal platser som tidigare. Därefter erbjuds möjlighet att 
fortsätta köpa platser, men utan garanti om framtida prisutveckling. 
 
Grundkapitalet i Oasen (996 774 €) speglar inte nödvändigtvis det fak-
tiska ekonomiska värdet, och därför vore det inte rimligt att enbart utgå 
från det vid en överlåtelse. Balansräkningen i Oasens preliminära bok-
slut för 2024 (bilaga D) visar att tillgångarna (2 604 548 €) till stor del 
är finansierade med skulder (1 602 983 €), vilket innebär att en försälj-
ning till bokfört värde sannolikt inte skulle generera något egentligt 
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överskott att fördela mellan medlemskommunerna. Samtidigt är det 
tydligt att marken är kraftigt undervärderad i bokföringen (126 €) och 
sannolikt har ett betydligt högre marknadsvärde, medan byggnaderna 
(501 187 €) och fasta konstruktioner (1 131 657 €) kan vara svåra att 
sälja till det bokförda värdet och eventuellt måste avyttras med förlust. 
Kassa- och banktillgodohavanden (424 140 €) är dessutom lägre än 
grundkapitalet, vilket begränsar likviditeten. Detta skapar osäkerhet 
kring den verkliga ekonomiska effekten av en försäljning, vilket gör det 
svårt att dra några definitiva slutsatser utan en grundlig värdering. 
 
Om Oasen ska överlåtas till en kommun som tar över verksamheten är 
det avgörande att fastställa ett realistiskt marknadsvärde på alla till-
gångar och väga detta mot skuldsituationen för att säkerställa en rättvis 
fördelning mellan medlemskommunerna. Utan en sådan värdering 
finns en risk att övriga kommuner går miste om potentiella ekonomiska 
värden, särskilt om fastigheter och mark kan säljas för mer än vad som 
framgår av balansräkningen. Samtidigt innebär den korta tidsfristen att 
beslut måste fattas nu, vilket försvårar en fullständig ekonomisk analys 
innan ställning tas till överlåtelsen. Detta skapar en osäkerhet där valet 
står mellan att acceptera överlåtelsen utan en djupare värdering eller 
att avvakta och riskera de konsekvenser ett nej kan medföra. 
 
För Eckerös del uppgår andelen av grundkapitalet till 65 362 €, mot-
svarande fyra platser i Oasen. Enligt bedömningen av barn- och äldre-
omsorgsledaren (bilaga B) skulle det dock kunna räcka med att reser-
vera två platser för kommunens behov. Detta innebär att även om 
finansieringen av en tom plats skulle bli dyrare vid en överföring till 
Jomala, skulle den faktiska kostnaden för Eckerö i praktiken inte nöd-
vändigtvis bli så mycket högre, eftersom behovet av platser redan idag 
bedöms vara lägre än det som för närvarande är reserverat. Detta är 
en viktig aspekt att väga in i beslutsprocessen, då en minskning av 
reserverade platser skulle kunna balansera en eventuell kostnadsök-
ning vid en övergång till en ny struktur. 
 
Under en längre tid har det rapporterats i lokalnyheterna om de utma-
ningar som Oasen har stått inför, särskilt när det gäller personalom-
sättning, brister i ledarskapet och den pressade arbetsmiljön. Samtidigt 
har det funnits en förhoppning om att den nya ledningen ska kunna 
vända utvecklingen och skapa en mer hållbar struktur för äldreomsor-
gen. Debatten har även lyft vikten av att säkerställa en långsiktig och 
trygg vård, där en stabil styrning är avgörande för att upprätthålla kva-
litet och arbetsro. 
 
I detta sammanhang skapar förslaget om att överföra hela verksam-
heten till en kommun ytterligare osäkerhet för både personalen och 
ledningen. Efter en period av turbulens finns det en risk att 
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förändringen påverkar kontinuiteten i det påbörjade förbättringsarbetet, 
samtidigt som personalen kan känna oro för sina anställningsvillkor 
och arbetsmiljö. Även om arbetsavtalslagen skyddar anställningarna 
vid en verksamhetsöverlåtelse, kan förändringar i ledarskap och orga-
nisation påverka känslan av trygghet. Den korta tidsfristen gör att det 
saknas möjlighet att genomföra en djupare analys av hur övergången 
påverkar personalens situation eller att införa övergångsavtal som 
skulle minska osäkerheten. 
 
Valet står därmed också i detta sammanhang mellan att acceptera 
överlåtelsen utan full klarhet kring omställningens konsekvenser eller 
att avvakta och riskera de utmaningar ett nej kan medföra. För att 
minska oron vid en överlåtelse är det avgörande att Jomala tydligt kom-
municerar sina avsikter, skapar en trygg övergångsstruktur och följer 
upp hur förändringen påverkar arbetsmiljö och verksamhetens konti-
nuitet. 
 
För att "Avtal om överföring av Oasen boende- och vårdcenter k.f. till 
Jomala kommun" i bilaga A, i enlighet med bestämmelserna i Oasens 
grundavtal (bilaga C), ska träda i kraft måste varje medlemskommun 
fatta ett formellt beslut i sitt kommunfullmäktige om att godkänna avta-
let. Avtalet börjar gälla först när samtliga medlemskommuner har god-
känt det och Jomala kommun som sista avtalspart har fastställt beslu-
tet i sitt kommunfullmäktige. Därefter träder avtalet i kraft när Jomala 
kommuns beslut har vunnit laga kraft. 
 
Enligt Jomalas kommunstyrelses protokollsutdrag (bilaga A) har 
Jomala ett stort behov av att säkra fler boendeplatser och behöver ett 
beslut för att kunna gå vidare med sina byggplaner. Det framgår att det 
inte är ett självändamål för Jomala att ta över Oasen och att det är 
sannolikt att kommunen kommer att lämna kommunalförbundet och 
istället satsa på att bygga ett eget äldreboende om avtalet inte god-
känns. 
 
Om Jomala väljer att lämna kommunalförbundet kan det få stora kon-
sekvenser för de kvarvarande kommunerna, eftersom Jomala är den 
största ägarkommunen och idag finansierar en stor del av platserna på 
Oasen. Deras utträde skulle innebära att de ekonomiska förutsättning-
arna förändras avsevärt, både genom minskade intäkter från platsköp 
och genom en osäkerhet kring hur de fasta kostnaderna ska fördelas 
på färre medlemskommuner. Det kan dessutom leda till att fler kom-
muner omvärderar sitt behov av att vara kvar i Oasen, vilket ytterligare 
skulle försvaga den ekonomiska stabiliteten och långsiktiga hållbar-
heten för verksamheten. Detta kan på sikt innebära att Oasen tvingas 
till en större omstrukturering eller till och med avveckling om inte de 
kvarvarande kommunerna kan finna en ny ekonomiskt hållbar lösning. 
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Ytterligare kan man resonera kring att Oasens fastighet, inklusive mark 
och byggnader, ligger i Jomala kommun och att det därför skulle vara 
en märklig situation om just den kommunen inte längre är en del av 
kommunalförbundet. Om Jomala lämnar innebär det att fastigheten 
ägs och förvaltas av ett kommunalförbund där ingen av medlemskom-
munerna har en direkt geografisk anknytning till verksamheten, vilket 
kan leda till praktiska och juridiska utmaningar kring fastighetsförvalt-
ning, investeringar och planläggning. 
 
Samtidigt kan det ifrågasättas hur relevant ett starkt politiskt inflytande 
i Oasen är för kommuner som ligger längre bort, som exempelvis Eck-
erö, när själva verksamheten inte är placerad inom den egna kommu-
nen. För mindre kommuner kan det vara viktigare att säkerställa till-
gången till vårdplatser till rimliga kostnader och med en stabil drifts-
struktur snarare än att ha direkt kontroll över verksamheten. Om Oasen 
övergår till Jomala som ensam huvudman kan det därför, trots osäker-
heterna kring framtida prisutveckling, också innebära en tydligare an-
svarsfördelning där den kommun där verksamheten är belägen också 
står för dess långsiktiga förvaltning och utveckling. 
 
Med beaktande av ovanstående, inklusive de ekonomiska riskerna, 
osäkerheterna kring framtida kostnadsfördelning och den sannolika 
konsekvensen av att Jomala lämnar kommunalförbundet om avtalet 
inte godkänns, framstår det som den mest hållbara lösningen att god-
känna överlåtelsen förutsatt att samtliga andra medlemskommuner 
också gör det. Även om det finns osäkerheter kring framtida prisut-
veckling och verksamhetens utformning under Jomalas huvudmanna-
skap, ger en samlad lösning en större stabilitet än att riskera en utdra-
gen avveckling av Oasen och osäkerhet kring kommunens framtida till-
gång till vårdplatser. Ett gemensamt godkännande av avtalet torde 
trots allt säkerställa en ordnad övergång och minskar risken för att 
verksamheten på sikt hamnar i en ohållbar situation som kan påverka 
äldreomsorgen negativt. 

 
KOMMUNDIREKTÖRENS FÖRSLAG: 
Kommunstyrelsen föreslår inför kommunfullmäktige att fullmäktige be-
slutar att: 
 

- godkänna ”Avtal om överföring av Oasen boende- och vård-
center k.f. till Jomala kommun” i bilaga A. 
 

- godkänna ” Avtal om att köpa platser inom boendeservice och 
institutionsvård av Jomala kommun” i bilaga A samt meddela 
att Eckerö kommuns behov är två platser. 
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- uppmana Jomala kommun att, för att minska oron hos perso-
nal och ledning i Oasen vid en överlåtelse, tydligt kommuni-
cera sina avsikter, säkerställa en trygg övergångsstruktur och 
följa upp hur förändringen påverkar arbetsmiljön och verksam-
hetens kontinuitet. 
 

- kommundirektören befullmäktigas att underteckna avtalen. 
 
Beslutet gäller under förutsättning att samtliga medlemskommuner 
godkänner avtalet om överföring av Oasen boende- och vårdcenter 
k.f. till Jomala kommun. 

 
BESLUT: 
Godkänns enligt förslag. 
 

Kommunfullmäktige 24.04.2025 § 28 
 

Bilagor:  
- bilaga A: Jomala KS protokollsutdrag 24.02.2025 
- bilaga B: BO utlåtande, framtida ägarskap Oasen 
- bilaga C: Grundavtal Oasen 
- bilaga D preliminärt bokslut 2024 Oasen 

 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG: 
Kommunfullmäktige beslutar att: 

- godkänna ”Avtal om överföring av Oasen boende- och vård-
center k.f. till Jomala kommun” i bilaga A. 
 

- godkänna ” Avtal om att köpa platser inom boendeservice och 
institutionsvård av Jomala kommun” i bilaga A samt meddela 
att Eckerö kommuns behov är två platser. 
 

- uppmana Jomala kommun att, för att minska oron hos perso-
nal och ledning i Oasen vid en överlåtelse, tydligt kommuni-
cera sina avsikter, säkerställa en trygg övergångsstruktur och 
följa upp hur förändringen påverkar arbetsmiljön och verksam-
hetens kontinuitet. 
 

- kommundirektören befullmäktigas att underteckna avtalen. 
 
Beslutet gäller under förutsättning att samtliga medlemskommuner 
godkänner avtalet om överföring av Oasen boende- och vårdcenter k.f. 
till Jomala kommun. 
 
BESLUT: 
Godkänns enligt förslag.  
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KF § 29 REVIDERING AV DIREKTIV FÖR INTERN KONTROLL OCH RISKHANTERING 
 
Kommunfullmäktige 24.04.2025 § 29 
 
Kommunstyrelse 08.04.2025 § 81 
Byggnadstekniska nämnden 31.03.2025 § 39 
Kommunstyrelse 25.03.2025 § 73 
 

Bilagor: 
- bilaga A: Kvalitetssäkring i Eckerö kommun 
- bilaga B: Förslag, Direktiv för intern kontroll och riskhantering 
 
Eckerö kommuns förvaltningsstadga innehåller grunderna för den in-
terna kontrollen. Dessutom ingår bestämmelser om internkontroll på 
en övergripande nivå i kommunens årliga verksamhetsberättelser. 
För att skapa mer strukturerade, detaljerade och tydligare rutiner för 
kommunens interna kontroll och kvalitetssäkring tog förvaltningen år 
2021 fram ett förslag till ett separat styrdokument som samlar olika 
ämneshelheter i ett och samma dokument. 
 
Kommunfullmäktige beslutade den 11.11.2021 i § 65 att fastställa för-
slaget till ”Kvalitetssäkring i Eckerö kommun” i enlighet med bilaga A. 
Revisorerna har därefter flera gånger, senast i samband med revis-
ionsrapport 2023, rekommenderat att dokumentet "Kvalitetssäkring i 
Eckerö kommun" skulle byta namn till ”Direktiv för intern kontroll och 
riskhantering” för att bättre spegla dess syfte. I kommunstyrelsens 
senaste svar på revisionsrapporten noterades att detta skulle beaktas 
vid nästa uppdatering av dokumentet. 
 
Revideringen av detta direktiv har således sin grund i revisorernas 
anmärkning. Utöver namnändringen har de största förändringarna 
skett i avsnitt ”7 PERSONALFÖRVALTNING”, där nästan hela inne-
hållet har omarbetats och ersatts med hänvisningar till personalpoli-
cyn samt jämställdhets- och likabehandlingsplanen. På samma sätt 
har avsnitt ”17 ARBETSTIDER” strukits helt, då dess innehåll i princip 
redan täcks av personalpolicyn och för att undvika onödig dubblering 
mellan kommunens direktiv. 
 
Vidare har vissa förtydliganden gjorts kring ekonomisk styrning, 
granskning av transaktioner och cybersäkerhet för att säkerställa att 
direktivet är uppdaterat och i linje med god förvaltningspraxis. Genom 
denna revidering säkerställs att kommunens riktlinjer för intern kon-
troll och riskhantering är tydliga, aktuella och anpassade efter både 
lagkrav och kommunens interna styrdokument. 
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Detta ska i första hand leda till att kommunens personal och förtroen-
devalda bättre känner till ansvarsfördelningen, rutinerna och proces-
serna som styr förvaltningen av kommuninvånarnas gemensamma 
medel. I förlängningen ger de tydligare bestämmelserna för den in-
terna kontrollen grund för en effektivisering av kommunens verksam-
het samt bättre och mer förutsägbar service till kommuninvånarna. 
Det föreslagna dokumentet ger kommunstyrelsen bättre verktyg att 
utföra den övervakningsuppgift som anges i förvaltningsstadgan. 
 
Löneadministratören och ledningsgruppens medlemmar har fått möj-
lighet att inkomma med synpunkter på förslaget elektroniskt. Det är 
även önskvärt att nämnderna ges möjlighet att ge sina synpunkter. 

 
KOMMUNDIREKTÖRENS FÖRSLAG: 
Kommunstyrelsen remitterar förslaget till direktiv för intern kontroll 
och riskhantering (bilaga B) till byggnadstekniska nämnden samt ut-
bildnings- och fritidsnämnden för utlåtande. Svar önskas senast den 
07.04.2025 för att kunna beaktas. 

 
BESLUT: 
Godkänns enligt förslag. 
 

Byggnadstekniska nämnden 31.03.2025 § 39 
 
Bilagor: 
- bilaga B1: Kvalitetssäkring i Eckerö kommun 
- bilaga B2: Förslag, Direktiv för intern kontroll och riskhantering 
- bilaga B3: Utlåtande byggnadstekniska nämnden 
 
Revidering av direktivet blev mycket omfattande och vissa avsnitt flyt-
tades till personalpolicyn. Uppdateringar och förtydliganden gjordes 
för att bättre kunna förutspå risker och olyckshändelser. 
 
Tekniska förvaltningens sammanfattning av synpunkter och ändrings-
förslag finns i bilaga B3. 
 
KOMMUNTEKNIKERNS FÖRSLAG: 
Byggnadstekniska nämnden beslutar att överlämna utlåtandet till 
kommunstyrelsen enligt bilaga B3. 
 
BESLUT: 
Enligt förslag. 
 

Kommunstyrelse 08.04.2025 § 81 
 

Bilagor: 
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- bilaga A: Kvalitetssäkring i Eckerö kommun 
- bilaga B3: Utlåtande byggnadstekniska nämnden 
- bilaga C: Förslag, Direktiv för intern kontroll och riskhantering 
- bilaga D: Tjänstemannautlåtande intern kontroll och riskhantering 
 
Byggnadstekniska nämnden har den 31.03.2025 i § 39 avgett utlå-
tande enligt bilaga B3. De föreslår att direktivet struktureras mer mål-
gruppsanpassat och kompletteras med konkreta exempel. De anser 
att begrepp som ”personrisker” bör harmoniseras, nämner att förråd 
även finns i reningsverket och kommunkansliet samt framhåller att 
tjänsteinnehavares beslut bör delges sakägare enligt gällande regler. 
De föreslår också ett förtydligande av byggprojektens avslutande med 
fokus på övervakning, möten och bokföringsmässig avslutning. 
 
Efter byggnadstekniska nämndens utlåtande har direktivet uppdate-
rats i enlighet med samtliga synpunkter. Avsnittet om tjänsteinneha-
varens beslutsprotokoll har kompletterats med en formulering om att 
beslut bör delges sakägare enligt reglerat delgivningsförfarande. Vi-
dare har texten om byggnadsprojektets slutfas skrivits om i enlighet 
med nämndens förslag med tydligare beskrivning av övervakning, ar-
betsplatsmöten och avslut i bokföringen. Nämndens synpunkt om att 
förråd även finns i reningsverket och kommunkansliet har beaktats. 
 
Ett avsnitt om att en förteckning över fattade tjänsteinnehavarbeslut 
ska föras har lagts till och ärendehanteringsavsnittet har skrivits om 
för att inte hänvisa till ett specifikt system. För att bättre möta kravet 
på målgruppsanpassning har också exempelrutor riktade till ledande 
tjänsteman respektive politisk beslutsfattare införts i utvalda delar av 
dokumentet. Rubriknumreringen har dessutom korrigerats genomgå-
ende för att skapa en enhetlig struktur. 
 
Inför den slutliga beredningen har även kommunens ekonom gjort en 
genomgång av direktivet, vilket lett till vissa ytterligare justeringar i 
framför allt delar som rör fakturahantering och ansvarsfördelning vid 
ekonomiadministration. Fakturahanteringsdelen har justerats genom 
att en formulering om godkännande av utlandsbetalningar har flyttats 
från avsnittet om försäljningsfakturor till inköpsfakturor, där den hör 
hemma. I avsnittet om programrättigheter har även texten uppdate-
rats för att tydligare återspegla nuvarande hantering av användarrät-
tigheter och elektroniska fullmakter via Suomi.fi-tjänsten. 
 
Formuleringen om löneförskott har samtidigt överförts till personalpo-
licyn, vilket behandlas i ett separat ärende. Formuleringen om försälj-
ning av egendom har justerats för att i stället hänvisa till kommunens 
förvaltningsstadga vad gäller grunder och beloppsgränser eftersom 
det är ett juridiskt bindande styrdokument som styr 
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ansvarsfördelningen. Det minskar även risken för motstridiga uppgif-
ter och undviker onödiga dubbletter mellan styrdokument. Det uppda-
terade direktivförslaget framgår av bilaga C där ändringar i förhål-
lande till tidigare version har markerats med strykningar och tillägg i 
gul färg. 
 
Utbildnings- och fritidsnämnden har inte möjlighet att avge ett formellt 
utlåtande inom utsatt tid eftersom något nämndmöte inte hålls före 
deadline. Efter dialog med utbildningschefen har i stället ett tjänste-
mannautlåtande begärts. Han har fått den senaste arbetsversionen 
av direktivförslaget, där ändringar utifrån byggnadstekniska nämn-
dens och ekonomens synpunkter redan har beaktats. 
 
Efter att tjänstemannautlåtandet från utbildningschefen (bilaga D) in-
kommit har direktivförslaget kompletterats på flera punkter utifrån de 
synpunkter som lämnades. Dessa inkluderar ansvar för inventering 
av verksamhetsspecifika förråd, ärendehantering för utbildnings- och 
fritidsnämnden, hänvisning till utbildningsstadgan, förteckningen över 
tjänstemannabeslut inklusive rapporteringsrutiner och offentlighet, an-
svar för upprättande av delårsrapport samt förtydligande om att reg-
lerna för kontanthantering inte tillämpas på grundskolan eftersom 
verksamheten där är avgiftsfri. 

 
KOMMUNDIREKTÖRENS FÖRSLAG: 
Kommunstyrelsen föreslår inför kommunfullmäktige att fullmäktige be-
slutar att med omedelbar verkan: 
 
- upphäva styrdokumentet ”Kvalitetssäkring i Eckerö kommun” i bi-

laga A. 
 

- godkänna direktivet för intern kontroll och riskhantering i bilaga C. 
 

BESLUT: 
Godkänns enligt förslag. 
 

Kommunfullmäktige 24.04.2025 § 29 
 

Bilagor: 
- bilaga A: Kvalitetssäkring i Eckerö kommun 
- bilaga B3: Utlåtande byggnadstekniska nämnden 
- bilaga C: Förslag, Direktiv för intern kontroll och riskhantering 
- bilaga D: Tjänstemannautlåtande intern kontroll och riskhantering 
 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG: 
Kommunfullmäktige beslutar att med omedelbar verkan: 
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- upphäva styrdokumentet ”Kvalitetssäkring i Eckerö kommun” i bi-
laga A. 
 

- godkänna direktivet för intern kontroll och riskhantering i bilaga C. 
 
BESLUT: 
Godkänns enligt förslag. 
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KF § 30 UPPDATERING AV PERSONALPOLICYN 
 
Kommunfullmäktige 24.04.2025 § 30 
 
Kommunstyrelse 08.04.2025 § 82 
 

Bilagor: 
- bilaga E: Personalpolicy Eckerö kommun FÖRSLAG 
 
Nuvarande personalpolicy uppdaterades senast av kommunfullmäk-
tige den 27.02.2025 i § 14. Ett förslag till uppdaterad personalpolicy 
(bilaga E) med ett tillägg om löneförskott har tagits fram med anledning 
av ändringar i direktivet för intern kontroll och riskhantering. Formule-
ringen om löneförskott har överförts till personalpolicyn för att samlas 
där den är mer ändamålsenlig. Tillägget är gulmarkerat i bilagan. 
 
KOMMUNDIREKTÖRENS FÖRSLAG: 
Kommunstyrelsen föreslår inför kommunfullmäktige att 

 
- personalpolicyn godkänns enligt bilaga E att träda i kraft omedel-
bart. 

 
BESLUT: 
Godkänns enligt förslag. 
 

Kommunfullmäktige 24.04.2025 § 30 
 

Bilagor: 
- bilaga E: Personalpolicy Eckerö kommun FÖRSLAG 
 
KOMMUNSTYRELSENS FÖRSLAG: 
Kommunfullmäktige beslutar att personalpolicyn godkänns enligt bi-
laga E att träda i kraft omedelbart. 
 
BESLUT: 
Godkänns enligt förslag. 
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BESVÄRSFÖRBUD 

Vad förbudet grundar sig på Eftersom nedan nämnda beslut endast gäller beredning eller verkstäl-
lighet, kan kommunalbesvär enligt 111 § KomL inte anföras över be-
slutet i nedanstående paragrafer. 
 
Paragrafer: 23–25, 27 
 

Enligt 15 § FörvaltningsprocessL/annan lagstiftning kan besvär inte an-
föras över nedan nämnda beslut. 
 
Paragrafer och grunderna för besvärsförbudet: 
 

 
BESVÄRSANVISNING 
 

Besvärsmyndighet och  
besvärstid 

I nedan nämnda beslut kan ändring sökas genom besvär. 
 
§§ 26, 28-30 
 
Besvärsmyndighet, adress och postadress: 
 
Ålands Förvaltningsdomstol 
PB 31 
22101 Mariehamn 
 
Kommunalbesvär, paragrafer:  
Besvärstid 30 dagar 
 
Förvaltningsbesvär, paragrafer:  
Besvärstid  dagar 
 

Annan besvärsmyndighet, adress och postadress 
 
Paragrafer: 
Besvärstid   dagar 
 
Besvärstiden börjar från delgivning av beslutet. 
 

 
Fogas till protokollet 
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Besvärskrift I besvärsskriften skall uppges: 
 
- ändringssökandes namn, yrke, boningsort och postadress 
- vilket beslut som överklagas 
- vilka ändringar som yrkas i beslutet 
- motiveringar till att beslutet bör ändras  
 
Besvärsskriften skall undertecknas av ändringssökanden själv, eller av 
den som författat skriften. Om endast den som författat besvärsskriften 
undertecknar den, skall också hans yrke, boningsort och postadress 
anges 
 
Till besvärsskriften skall fogas det beslut som överklagas, i original el-
ler officiellt bestyrkt kopia och intyg om den dag från vilken besvärsti-
den räknas. 
 

Inlämnande av  
besvärshandlingarna 

Besvärshandlingarna skall lämnas till besvärsmyndigheten före be-
svärstidens utgång. Besvärshandlingarna kan även sändas med post 
eller genom bud, men i så fall på sändarens eget ansvar. Handlingarna 
skall lämnas till posten i så god tid att de kommer fram innan besvärsti-
den går ut. 

Tilläggsuppgifter 
 

 

 
Fogas till protokollet 

 
 


